
 

Referat 
af skolebestyrelsesmøde 

onsdag den 7. juni kl. 17:00- 19:00  

Kl. 19.00 og frem – Vi spiser sammen på hotellet og siger god sommer 😊 

 
Mølleskolen tlf. 87-943100                                           Formand: Bo Zangenberg Lynggaard 
www.moelleskolen-ry.dk  
 
Lokale: 3104 
Møderække: 1/9, 5/10, 9/11, 12/12, 17/1, 1/3, 18/4, 7/6 
Afbud: Susanne, Lars, Ulla, elevrødder, Kate 
 
 

41-2022/23: Godkendelse af referat fra 18/4 
 
Bo gennemgik referatet. Bestyrelsesdeltagelse på Capri (forårskur for bestyrelser 
og kontraktholdere). Ift. drøftelse omkring tildelingsmodellen. Her fremsatte be-
styrelsen forslag om, at kommunen bruger flere ressourcer på Folkeskolen gene-
relt. Referatet godkendt.  
 

 
42-2022/23: 
10 min. 
 

Meddelelser fra elevrådet  
 
Elevrødder deltog ikke. Aland afslutter 9. klasse, tak for indsatsen. Adela vil gerne 
fortsætte. Kort samtale om, om vi kan gøre mere for, at bestyrelsesmøderne bliver 
mere vedrørende for elevrødderne. Vi kunne også på skolen arbejde med, at der 
er lidt mere prestige i at være med i elevråd. Processen omkring udeområder er i 
gang sammen med elevrådet. Nyt elevrådsvalg efter sommerferien. 

 

 
43-2022/23: 
5 min 
 

Valg af næstformand 
 
Søs Elmstrøm valgt. 
 

 
44-2022/23: 
60 min 

Mødets Tema: 
 
Evaluering Skolebestyrelsens arbejdsform.  Inkl. kort oplæg fra Skole og Forældre ved 
Bo. 
 
Indsatsområder skoleåret 23/24 

• Kort oplæg om ledelsens fokusområder næste skoleår. 
 
– Ideer til temaer på bestyrelsesmøderne 

• Temaer fra strategien 

• SSP inviteres 

• Skole-Forældrehæfter (Baggrundsmateriale) 

• Skole – forældresamarbejde (God skolestart 7. årg.) 
 

http://www.moelleskolen-ry.dk/


 

Vi laver første udkast af skolebestyrelsens årshjul for skoleåret 23/24. 
 
Oplæg ved Bo omkring bestyrelsens rolle. Sparringspartner, kritisk ven, opbakning, hørings-
svar, principper, deltagelse i udviklingsprocesser, osv. Kunne være interessant at få afdækket, 
hvilke kompetencer, de enkelte bestyrelsesmedlemmer kan byde ind med. Karen kan byde ind 
med et oplæg om, hvordan man har grebet dette an på TH Langs skole i Silkeborg, hvor hun 
sidder i bestyrelsen. Dialog om, hvordan bestyrelse og ledelse kan blive godt afstemt vedr. 
henvendelser. 
 
Fælles opgave, at vi er dygtige til at tage fat om også de svære ting. God transparens og tyde-
lighed som vigtige værdier. Balancen mellem tillid og tilsyn. 
 
Skole og forældres gode oplæg giver et billede af en rigtig god tilgang til bestyrelsesarbejdet. 
Der ligger 7 hæfter på Skole og Forældres hjemmeside, der er meget relevante at se igennem. 
Kunne tages op løbende på bestyrelsesmøderne. 
 
Drøftelse af indsatsområder. Fokus på at flytte os fra et individfokus til et fællesskabsfokus. 
Hvordan kan vi i samarbejde med forældre arbejde tættere sammen om at styrke børnefælles-
skaberne, så flere børn trives endnu bedre i sammenhængen. Derfor har vi blandt andet et af-
tryk, der hedder ”nye perspektiver på – og veje i forældresamarbejdet”. Dette kan blive et 
spændende temamøde. 
 
Vi har fokus på projektet omkring karakterdannelse og det fortsatte arbejde med Skolestyrken.  
 
Et kort kig på årshjulet, hvor det første tema er fastsat. Vi vendte tilbage til drøftelsen af, hvor-
dan det gode bestyrelsesmøde kan struktureres. Godt at være meget konkrete på dagsorde-
nerne – hvad er det konkret bestyrelsen kan være med til at kvalificere. Således at drøftelserne 
ikke stikker i for mange retninger. 
 
SSP inviteres på et bestyrelsesmøde. Forslag fra skole og samfund. 
 

  
45-2022/23: 
15 min 
      

Principper 
 
Klassedannelse. 

• https://moelleskolen-ry.aula.dk/sites/moelleskolen-ry.aula.dk/files/ar-
kiv/Download_filer/Princip%20for%20klassedannelse%20.pdf 

 
Dette arbejde udskydes til næste bestyrelsesår. Princippet er forældet. Det skal fornys, 
da vi har udviklet meget i processen siden 2014. 

 

46-2022/23: 
10 min 
 
 

Meddelelser 

• Bestyrelse: 
o Madudvalg-status: Proces trækker ud, der skal afsøges yderligere, men 

en mulighed er at påbegynde proces med mulig ansættelse af kok sidst i 
2023 med mulig opstart af madtilbud omkring vinterferien. Startende 
med de ældste elever. Afhænger blandt andet om fælles ejendomsdrift. 
Vi er optagede af økonomisk bæredygtighed. Det er vigtigt, at det kan 
være en bæredygtig forretning. 

 
o Forældrerådsudvalg – Status 

https://moelleskolen-ry.aula.dk/sites/moelleskolen-ry.aula.dk/files/arkiv/Download_filer/Princip%20for%20klassedannelse%20.pdf
https://moelleskolen-ry.aula.dk/sites/moelleskolen-ry.aula.dk/files/arkiv/Download_filer/Princip%20for%20klassedannelse%20.pdf


 

 
47-2022/23:           Eventuelt 

 
   

Folder præsenteret. Målet er, at folderen kan udleveres bl.a. i forbin-
delse med forældremøder med særligt fokus på nye forældre. Sendes 
ud digitalt, der gives feedback over mail, herefter laves den endelige 
version. Tekst skal spredes ud på alle 4 sider, så det bliver mindre tekst-
tungt. 

 
o Elevinvolvering af salg på lørdage ved torvet  

Dette arbejdes der videre med. 6.-7. klasser. Initiativ hos forældre. Kan 
give ca. 10.000 kr. pr. klasse til studieture for 1 lørdags arbejde pr. elev. 
 
 

• Ledelse:  
 
AIH -status og åbning. Udskudt til efteråret. 22. september i forbindelse med 
Kulturaften i Ry 
 
Pæd. weekend – forældreovertagelse fredag den 15. september hele skoleda-
gen? Bestyrelsen bakker op. Skoledag 8-13. Vi går videre med planlægningen. 
 
Kort briefing omkring fælles ejendomsdrift pr. 1. januar 2024. 
 
Kort briefing omkring 4. årgang. 
 
Drøftelse efter ferien på 3. årgang omkring mobiler i klub er undervejs på bag-
grund af en henvendelse fra forældregruppen. Bliver et spændende tema  på 
forældremøde… 
 


